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Hejčínské OKO
Zpravodaj farnosti sv. Cyrila a Metoděje v Olomouci-Hejčíně

Kaple Svatého Ducha v Zubří (z víkendu žen – str. 13)
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Milí farníci,
obracím se na vás s jednou nabídkou a s jednou prosbou.
Dva dospělí muži mne požádali o přípravu na křest. Vážím 

si toho a chci nabídnout i vám ostatním: Pokud máte v rodině 
nebo ve své blízkosti někoho, kdo není pokřtěný, ale má o víru 
zájem a rád by se stal katolickým křesťanem naplno, tlumočte 
mu prosím mou nabídku, že by se mohl přidat. Přípravu bychom 
rádi stihli do Velikonoc, jejím základem budou setkání v interva-
lu jednou za dva týdny. Když nás bude skupinka, má to oproti 
přípravě zcela individuální své výhody.

A moje prosba: Naše katechetka Marcela Koupilová z důvo-
du změny v zaměstnání od 1. ledna nebude moci pokračovat ve 
vyučování náboženství v dosavadní míře. Zatím učila děti při-
pravující se na první svaté přijímání (jednu hodinu týdně) a dě-
ti, které jsou po prvním svatém přijímání, tj. ze 4.–5. třídy (další 
hodinu). Prosím, zvažte své možnosti a nabídněte se, kdo bys-
te mohli s vyučováním náboženství v naší farnosti pomoci.

V obou záležitostech mi prosím pište na e-mail farnosti: 
faolomouc-hejcin@ado.cz.

Děkuji! Požehnaný měsíc červen vám i všem vašim blízkým!

P. Gorazd
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V letošním roce při diecézní pouti ke cti sv. Jana Sarkandra 
v sobotu 3. května v olomoucké katedrále otec arcibiskup podě-
koval celkem 79 farníkům z celé arcidiecéze, které jejich farnos-
ti a duchovní správci navrhli k ocenění.
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Z hejčínské farnosti jsem po 
projednání v pastorační radě 
farnosti navrhl Marcelu Kou-
pilovou, která po léta výtečně 
vyučuje děti náboženství a ve-
lice zodpovědně plní úkol pří-
pravy dětí k prvnímu svatému 
přijímání. Kromě toho praco-
vala v pastorační radě farnosti 
a vykonala pro naše farní spo-
lečenství mnoho dalšího.

Z horecké farnosti jsem na 
základě podnětu pastorační 
rady navrhl manžele Gusta-
va a Dagmar Sachrovy. Pan 
Sacher je věrným zpěvákem 
na kůru, paní Sachrová se už 
dlouho obětavě věnuje zdo-
bení kostela květinami. Sach-
rovi se ze zdravotních důvodů 

slavnosti v katedrále nemohli 
zúčastnit, proto jsem tam oce-
nění jejich služby a pamětní 
medaili přijal od otce arcibis-
kupa já a jim jsem to předal na 
závěr mše svaté v Horce v ne-
děli 18. května.

Jsem moc rád, že našim 
oceněným takto byla projeve-
na pozornost a uznání. Děku-
jeme jim a přejeme jim Boží 
požehnání!

P. Gorazd
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Jak už bývá každý rok zvykem, 
i letos v hejčínském kostele proběh-
la Noc kostelů. Během večera k nám 
přišlo na návštěvu 295 lidí. Hned na 
úvod v 19 hodin vystoupily naše hej-
čínské děti (letos poprvé při této akci) 
a svým nadšeným zpěvem vnesly 
radost do celého večera. Věřím, že 
potěšily a povzbudily všechny, kdo 
si je mohli poslechnout. Do našeho 
hejčínského programu již pravidelně 
patří varhanní část – koncert a také 
teoretické seznámení s našimi var-
hanami přímo na kůru. O to vše se 
skvěle postaral náš varhaník Lukáš 
Kuřík. Během celého večera probí-

hala hra pro děti formou kvízu s otázkami týkajícími se kostela. 
Kdo dokázal kvíz vyluštit, získal tajenku – motto letošního roku: 
„Poutníci naděje“. Menší děti si mohly v kostele poskládat dřevě-
né skládačky s obrázky sv. Cyrila a Metoděje. Také byla otevřena 
k návštěvě hrobka arcibiskupa Prečana.

A aby návštěvníci, putující olomouckými kostely, neztratili 
naději a nezemdleli hladem a únavou, bylo pro ně připraveno 
naše „farní kafe“. Samozřejmě i s tradičními hejčínskými dobro-
tami, aby tak mohli poznat, jak to u nás v neděli po mši chodí.

A jak to u nás chodí nejen v neděli, si mohli všichni příchozí 
prohlédnout na fotkách v předsíni kostela, prostřednictvím kte-
rých jsme jim přestavili některé z našich akcí – farní voda, farní 
guláš, cyklopouť apod. A hlavně si mohli prohlédnout velký pla-
kát, na kterém byly vypsány, a také přiléhavými obrázky přímo 
vykresleny opravdu všechny aktivity, činnosti a služby, týkající 
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se kostela a našeho farního společenství. Bylo jich tolik, že se 
skoro všechny ani na plakát nevešly.

I letos se návštěvníkům nabízela chvilka ztišení před ikonou 
Kristovy Tváře, mohli si zde pro povzbuzení vytáhnout úryvek 
z Božího slova a napsat na lístek úmysl pro modlitbu. Na závěr 
zazněly písně chval v podání velké scholy a celý večer byl za-
končen modlitbou díků a také proseb za všechny návštěvníky 
a za jejich úmysly, které nám svěřili do modlitby na zmíněných 
lístečcích. Za tyto jejich prosby bude také sloužena mše svatá.

Velmi na mě zapůsobila důvěra lidí v modlitbu. Po skončení 
večera košík na prosby přetékal popsanými lístečky. Vnímám 
v tom také výzvu k modlitbě. Nenechat důvěru těchto prosební-
ků jen tak, ale opravdu se modlit. Prosím o to také vás, farníky, 
abyste vzpomněli ve svých modlitbách na všechny, kteří prošli 
našim kostelem a svěřili se s důvěrou do našich modliteb. Dě-
kuji vám.

A také děkuji všem, kdo se jakkoliv podíleli na přípravě a prů-
běhu celého večera. Myslím, že to byl příjemný čas pro ná-
vštěvníky, ale i pro nás, kteří jsme při Noci kostelů různým způ-
sobem sloužili.

Helena Mikušková
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O sobotním odpoledni 17. května jsme se s odhodláním se-
šli, abychom kromě obvyklé péče o naše duše tentokrát zahrnu-
li péčí kostel, jeho okolí i farní zahradu. Někteří museli předvést 
své gymnastické umění a překonat strach z výšek, aby i sochy 
a obrazy v závratných výšinách nezůstaly ochuzeny o naši po-
zornost. Mužnou sílu otestovaly větve stromů a keřů obrůstají-
cí kostelní zídku i bujný travní porost. A co za poklady ukrývaly 
schody na věž či samotné zvony… To raději necháme zahalené 
tajemstvím. Práce bylo jako vždy dost, ale ochotných pracovi-
tých rukou se nakonec sešlo právě tak akorát, aby se vše zvlád-
lo. Pak už jsme mohli na farní zahradě strávit příjemné chvíle 
u zapáleného ohně, opéct si špekáčky, popovídat si a nejmladší 
účastníci se těšili na fotbalové klání. Trochu nám kazilo radost 
jen počasí, které nás sem tam kropilo kapkami deště. 

Děkujeme za zorganizování Víťovi Andrlemu a všem, kdo se 
zapojili.

Jaroslava Krejčí
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V sobotu 17. května vyrazila malá skupinka mladých farní-
ků na Arcidiecézní setkání mládeže, které se konalo na Sva-
tém Hostýně. Po cestě jsme měli několik zastávek ke zhléd-
nutí krátkých tematických videí, která si pro nás organizátoři 
připravili. Cestu jsme ale využili také k plnění nejrůznějších 
úkolů a k modlitbě. Motto letošního setkání vybral ještě papež 
František a znělo: „Ti, kdo doufají v Pána, poběží a neuna-
ví se“ (Iz 40,31). Po registraci a oficiálním zahájení si každý 
účastník mohl vybrat z široké nabídky přednášek na nejrůz-
nější témata.

My jsme si zvolili zajímavou přednášku se studentkou Leo-
nou Jordánovou. Tato rodačka z jižní Moravy se v devatenác-
ti letech rozhodla odces-
tovat na Island, kde pro-
žila své „osvícení“, jak 
toto období sama nazývá. 
Díky tomu se z křesťanky, 
která brala nedělní boho-
služby pouze jako rutinu, 
stala zapálená Boží slu-
žebnice. Rok strávila ve 
francouzské evangelizač-
ní škole Jeunesse Lumiè-
re a teď studuje design ve 
španělské Valencii. Vyda-
la také knihu Moje svaté 
přijímání s vlastními ilu-
stracemi a pracuje na dal-
ší. Ve své přednášce zdů-
razňovala, jak důležité je 
být s Bohem v kontaktu 
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po celý den. Prostřednictvím modlitby, přijímáním Eucharistie 
nebo díky čtení Bible. Pobízela nás, abychom se zajímali o ži-
voty svatých.

Po dalším krátkém programu následovala mše svatá sloužená 
generálním vikářem naší arcidiecéze, Mons. Ladislavem Švirá-
kem. Olomoucký arcibiskup se setkání nezúčastnil, protože byl 
tou dobou na cestě do Říma, kde se následující den konala inau-
gurační mše nového papeže. I tak se letos na Hostýně sešlo mi-
nimálně 600 mladých, kteří prožili velmi obohacující den.

Ondra Andrle

P��� �������

Jen dva dny po 80. výročí konce druhé světové války se v ji-
hočeském pohraničí konala každoroční Pouť smíření. Cílem 
této poutě je přispět k uzdravení hlubokých ran, které vznikly 
mezi Čechy a Němci za druhé světové války a které se ještě 
více prohloubily při necitlivém odsunu Němců ze Sudet. I naše 
farnost měla na této několikakilometrové pěší pouti své zastou-
pení, díky otci Gorazdovi se do dnes již zaniklých příhraničních 
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vesnic mohli vydat sestry Návratovy a Ondra Andrle z nedělní-
ho společenství.

Mezi pravidelné účastníky poutě patří také potomci odsunu-
tých, nebo dokonce sami odsunutí. Díky vyprávění jedné z pa-
mětnic, které je dnes přes devadesát let, jsme si mohli barvitě 
představit, v jakém spěchu a nejistotě museli opouštět svá obyd-
lí. Mohli si vzít jen ty věci, které unesli, a navíc nevěděli, kam 
budou odsunuti, nebo zda se ještě někdy vrátí domů. Nevrátili, 
protože komunisté srovnali tyto pohraniční vesnice v 50. letech 
minulého století se zemí.

Z jiného svědectví jsme slyšeli, že se mezi pomstychtivými 
Čechoslováky přece jen našli i tací, kteří se zuboženými vy-
hnanci soucítili a bylo jim jich líto, když je viděli odcházet. Jed-
na z nových účastnic, která se k pouti letos připojila, nám pro-
zradila, že její tatínek ve svých dvaceti letech jako čerstvý učitel 
učil ve vsi Romava češtinu Makedonce a Řeky, kteří do té ves-
nice byli umístěni po odsunu německých starousedlíků. Ale tr-
valo to jen několik měsíců. Pak se museli odstěhovat i tito ci-
zinci a protože vesnice ležela příliš blízko státní hranice, byly 
všechny domy zbořeny, aby nemohly sloužit jako úkryt lidem 
přebíhajícím na Západ.
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Vrcholem a zakončením pouti byla závěrečná česko-němec-
ká mše svatá na místě bývalé kaple v Romavě, které se zúčast-
nila zhruba stovka lidí, více než polovinu zúčastněných tvoři-
li Rakušané. Děkujeme otci Gorazdovi a všem ostatním, kteří 
se na přípravě poutě každoročně podílejí, že jsme si mohli při-
pomenout smutné události poválečných let a modlitbou přispět 
k usmíření obou národů.

Ondra Andrle

A����� �� �����

Milí farníci,
v květnu opět došel dopis z Indie od našeho adoptivního stu-

denta.
Joe Isaiah nás všechny zdraví a píše, že zdárně ukončil tře-

tí semestr studia a po týdenních prázdninách pokračuje ve čtvr-
tém semestru. V době, kdy prožíváme radost velikonočního ob-
dobí nám spolu se svou rodinou vděčně děkuje za podporu.

Krátký, ale srdečný dopis (viz nástěnka) nás opět může pod-
nítit nejen k finančním darům, ale také k modlitbě za Joa i ce-
lou jeho rodinu.

Hana Dehnerová

L�������� �����

Na nástěnce v kostele i na stolečku pod ní je opět nové čís-
lo zpravodaje Misionář malomocných, který nám připomíná, 
že kolem nás je stále spousta příležitostí, jak pomáhat druhým, 
a také, jaké máme štěstí, že žijeme v zemi, kde je běžně do-
stupná lékařská péče. Neumím si vlastně ani pořádně předsta-
vit, že v nemoci putuji od nemocnice k nemocnici a nevím, jestli 
se vůbec dostanu k lékaři, natož, jestli mám naději na uzdrave-
ní – jako Veronika z Libérie, která v 19 letech onemocněla tu-
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berkulózou a o své léčbě píše na stránkách zpravodaje společ-
nosti Likvidace lepry. Dočíst se v něm také můžeme o činnosti 
nemocnice Sv. Josefa v Phulpahari v Indii či Likvidace lepry za 
loňský rok.

Hana Dehnerová

S������ � ������� 
��������������� �������

Milí farníci a přátelé,
rád bych s vámi sdílel něco, co jsme společně prožili s mo-

jí ženou Lenkou a s naší kamarádkou Romanou na Semináři 
o farních evangelizačních buňkách (FEB) v Komunitě Blaho-
slavenství v Dolanech, který se konal ve dnech 16.–17. květ-
na 2025.

Na seminář přijelo asi 70 účastníků z celé České republiky 
i ze Slovenska. Program byl zvlášť pro nové členy a zájemce 
o toto společenství a zvlášť pro vedoucí FEB.

Jedním z poslání FEB je rozlišování darů, kterými nás Bůh 
obdařil a pomocí kterých můžeme sloužit ostatním, a to nejen 
službou ve farnostech, ale i v běžném životě. Jak tyto dary lépe 
poznat a rozvíjet, nám připomenul otec Vojtěch Koukal z Komu-
nity Blahoslavenství přednáškou „Služebnosti“.

Nás, kteří buňky vedeme (asi polovina z celkového počtu 
účastníků), v sobotu provázel David Kasan, vedoucí jedné z br-
něnských buněk a nově také koordinátor FEB pro ČR. David 
vyučuje biologii na střední škole v Brně a zároveň je ředitelem 
této školy, takže s vedením jemu svěřených „oveček“ má boha-
té zkušenosti.

Téma jeho přednášek bylo „Vést jako pastýř“. Během svých 
přednášek, jako dobrý učitel, používal i praktické pomůcky 
a krátká videa. Přemýšleli jste někdy nad tím, proč je pastevec-
ká hůl na konci zahnutá? I toto jsme se třeba dozvěděli.
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Davidovou inspirací pro přednášky byla kniha „Vést jako pas-
týř“, kterou napsal Kevin Leman. (Pokud by vás toto téma zají-
malo a knihu jste ještě nečetli, můžete si ji zapůjčit u naší kni-
hovnice Marie ve farní knihovně.)

Jeden, pro mě nový po-
znatek, který se mě hluboce 
dotkl, byl ten, když nám Da-
vid popisoval, jak vypadaly 
v místech a v době, kdy žil 
Ježíš, ohrady, kam pastevci 
zaháněli svá stáda k noční-
mu odpočinku. Ohrady záro-
veň chránily ovce před pre-
dátory. Tyto ohrady vypadají 
stejně i v dnešní době. Na 
noc si pastevec, když za-
žene ovce do ohrady, sed-
ne do jejího vchodu a hlídá, aby nic neohrozilo stádo, a ovce tak 
můžou klidně odpočívat, protože vidí pastevce a cítí se v bezpečí. 
Lépe už rozumím těm „dveřím“, tedy místu, kudy ovce vchází do 
ohrady a kde je Ježíš jako ten, kdo se o nás stará.

„Já jsem dveře. Kdo vejde skrze mě, bude zachráněn, bude 
moci vcházet i vycházet a nalezne pastvu.“ (Jan 10,9)

Ukázku, jak pastevci hlídají své ovečky, můžete zhlédnout na 
youtube pod názvem: Ježíš brána do nebe.

Další krátké video, jak ovečky nereagují, když na ně volá 
někdo cizí, a pak, jak reagují na volání pastevce, mi připo-
mnělo evangelium minulé neděle: „Moje ovce slyší můj hlas, 
já je znám a ony jdou za mnou. Já jim dávám věčný život. 
Nezahynou navěky a nikdo mi je nevyrve z rukou.“ (Jan 
10,27–28)

Sobota pokračovala společným večerem chval a přímluvný-
mi modlitbami ve tříčlenných skupinkách. Za všechno, co jsme 
prožili a načerpali, jsme pak společně poděkovali při slavení eu-
charistie.
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Domů jsme odjížděli povzbuzeni, naplnění Duchem Svatým 
a s inspiracemi pro život nejen ve společenství a farnosti, ale 
především pro osobní duchovní život a jeho růst.

Přejeme vám milí farníci a přátelé požehnaný čas.

Víťa, Lenka a Romana

www.evangelizacnibunky.cz
Odkaz na video: https://www.youtube.com/watch?v=MDEbe

58TZWI&t=22s.

Poslední den v dubnu jsme 
se vydaly na tentokrát pro-
dloužený víkend žen, opět do 
Horní Bečvy. Počet účastnic 
se v průběhu měnil. Zahájily 
jsme v pěti, druhý den došlo 
k navýšení o Wandu a otce 
Melichara a v pátek dorazil 
zbytek, čímž se náš počet 
zvýšil na 12. (Nevidím na to! 
Wanda) Otec Melichar byl tak 
laskavý a přijel, aby nás du-
chovně doprovázel. A kou-
pil nám pivo a kafe a vyučil 
Hanku na baristku.

Na prvního máje pět sta-
tečných žen vyrazilo na Pus-
tevny, kolem Radegasta až 
na Radhošť, kde nás potěšila 

V����� ��� �� H���� B����
� ����� (30. 4.–4. 5. 2025)
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otevřená kaple sv. Cyrila a Metoděje a kde nás uvítal pan Valach 
v kožichu. Krásnou rozkvetlou a čerstvě zelenou přírodou jsme 
sestoupaly do Trojanovic. Zde bohužel už nefungovalo občer-
stvovací zařízení, které si pamatovala Jitka. V Rázové jsme tedy 
využily lanovku, kterou jsme se svezly zpátky na Pustevny, kde 
jsme chutně poobědvaly. Celkem jsme ušly 15 km včetně prud-
kého klesání. (Důstojně jsem běžela jako srna. Zdeňka) Večer po 
mši svaté nás čekalo duchovní rozjímání o proroku Eliášovi a jak 
to měl s Hospodinem.

V pátek po ranních chválách a snídani jsme všichni vyrazili 
do Zašové, kde jsme navštívili bývalý trinitářský klášter a poutní 

kostel Navštívení Panny Marie (trini-
táři – Řád Nejsvětější Trojice pro vy-
kupování zajatých otroků). Díky pro-
fesionálnímu a poutavému výkladu 
pana Krupy z Matice Zašovské jsme 
se dověděli nejen o historii kláštera 
a řádu, ale třeba i o historii restauro-
vání obrazu zašovské Panny Marie. 
Poté jsme se zastavili ve Stračce, 
kde pramení voda a je lurdská kaple. 
Večer dorazil zbytek účastnic. Otec 
Melichar pro nás tentokrát připravil 
povídání o nespravedlivém milosr-
denství, takže jsme měly opět o čem 
popřemýšlet. (Já přemýšlím o ne-
spravedlivém důchodě. Wanda)

Sobotu jsme začali časně – v 7.00 
mší svatou. Následně jsme se vyda-
li na Turzovku, obtíženy dvěma kilo-

gramy řízků, které jsme před tím s láskou připravily. Pouť jsme 
si rozdělili: odvážných sedm včetně otce Melichara vyrazilo 
pěšky, obětavé vezly autem řízky. U kaple na Turzovce jsme se 
sešli a mohli prožít společné chvíle s Pannou Marií a neopako-
vatelnou atmosféru tohoto místa.
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Drobné zážitky z poutě:
• Na začátku stoupání první skupina tří děvčat našla poutnic-

ké hole, které čekaly přesně na ně a pomohly jim ve výstupu 
(viz foto).

• Skupina automobilová nemohla na semaforu pod Turzov-
kou rozjet auto, takže se muselo tlačit. Zelená se naštěstí stih-
la, i když to byly nervy (foto není).

• Děvčata s holemi na zpáteční cestě našla brýle a posléze 
i jejich majitelku.

Den jsme zakončili opékáním buřtů. Hospodin nám dopřál 
požehnaný den a s deštěm počkal až na večer. Otec Meli-
char s Blankou a Eliškou odjížděli už za počínající bouřky. Buř-
ty jsme dopekly mezi kapkami deště a nečistily jsme si zuby, jak 
radil internet „Co má dělat žena v bouřce“ – aby do nás neuho-
dil blesk.

Celkově se našlapalo 30 km – tedy asi 46 158 kroků (v závis-
losti na měřidle).

A Wanda celou dobu, co to píšeme, vyráběla krásné korálko-
vé náramky, na které je potřeba velká trpělivost. Díky!
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Neděle – mám poznámku „Zubří – do-
psat po obědě“. To už se ale nestihlo, je-
likož také poslední den jsme měly nabitý 
program. Jen nerady jsme opouštěly Hor-
ní Bečvu, ale zároveň se těšily do Zub-
ří, kde jsme mohly prožít mši svatou. Po 
ní nás místní pastorační asistent Vojtěch 
Hýbl seznámil s kaplí Svatého Ducha ve 
Starém Zubří. Drobná stavba, jejíž základ-
ní kámen posvětil Jan Pavel II. v roce 1995 
v Olomouci a která byla vysvěcena v červ-
nu 2000, byla postavena s velkou pomo-
cí a s láskou místních obyvatel a spousty 
dobrovolníků. Je plná biblických symbolů 
propojených s místním regionem, jako je 
například valašská holubice ze štípaného 
dřeva zpodobňující Ducha Svatého.
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Milí farníci,
v týdnu od 22. 6. do 29. 6. 2025 proběhne u nás v kostele 

sbírka potravin Krajíc chleba pro chudé. Po celý týden bude 
v kostele nachystaný koš na potraviny. Finanční dary, prosím, 
noste ve dnech 22. 6. – 28. 6. do sakristie. V neděli 29. 6. budu 
přítomna na obou mších v kostele vzadu na obvyklém místě.

Za Charitu Olomouc vám moc děkuji za vaši štědrost.

Jana Werdichová

Myslím, že za všechny zúčastněné můžu shrnout, že jsme 
opět načerpaly síly duchovní i fyzické, za což patří dík otci Me-
licharovi, který nám věnoval svůj čas, Jitce za zajištění přístře-
ší i skvělého jídla, našim blízkým, že nám tyto chvíle dopřáli, 
a všem děvčatům, která měla chuť opět být spolu.

Sepsala Hanka za vydatné podpory Zdeňky, Jitky, Radky,
Elišky, Wandy, Blanky, Jany, Andy, Zuzky a Dáši
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Franz Peter Sonntag
Tomáš Morus – Dopisy z vězení
Matice cyrilometodějská s. r. o., 2006, 176 stran

Jméno Thomas More (či také Tomáš 
Morus) jste už určitě někdy slyšeli a má-
te aspoň základní povědomí, kdo to byl. 
Ve své době se o něm všeobecně vědě-
lo, že je to spravedlivý a katolickou vírou 
zaštítěný muž. Vzdělaný právník, vyhle-
dávaný pro moudrá řešení sporů a pro-
blémů bohatými i chudými, kterým svou 
službu také neodepřel. Od roku 1504 
působil v parlamentu, v roce 1510 se 
stal podšerifem města Londýna a nako-
nec v roce 1518 přijímá nabídku služby 
u královského dvora krále Jindřicha VIII. 

jako jeho poradce. Jak se v knize uvádí: „Brzy se stal Tomáš 
More dvoru nepostradatelným. Král pro něj posílal o svátcích, 
aby se s ním bavil o otázkách teologických i o světských záleži-
tostech, ba dal si ho přivést i v noční dobu, aby spolu pozorova-
li souhvězdí. Stal se rádcem a nejzábavnějším průvodcem krá-
le.“ (str. 28) Natolik blízkými se stali Tomáš More a král. Situace 
se změnila v okamžiku, kdy král bláznivě zamilovaný do hraběcí 
dcery Anny Boleynové a toužící po synovi s nástupnickým prá-
vem, se chtěl zbavit platného manželského závazku s Kateřinou 
Aragonskou (měl s ní dceru). Králi se podařilo ovlivnit všechny 
kolem sebe ve svůj prospěch, aby se shovívavě a souhlasně 
nahlíželo na jeho nový vztah. Tomáš More, jako královský kanc-
léř, na jeho naléhání však nenašel v Písmu a církevních prame-
nech nic, co by mohlo podpořit královu snahu o regulérní rozvod 
církevně uzavřeného manželství. Rozvod Římem nebyl povo-
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len. Tomáš More pro neshodu názorů s králem se vzdal kancléř-
ství i za cenu ztráty příjmů. Jindřich VIII. se s Annou Boleynovou 
tajně oženil a následně ji oficiálně královským ustanovením ne-
chal prohlásit za královnu Anglie. Nato papež krále exkomuniko-
val a prohlásil toto manželství za neplatné. Král šel v prosazení 
svých zájmů až tak daleko, že požadoval po všech přísahu věr-
nosti jeho malé dceři Alžbětě jako legitimní nástupkyni krále Ang-
lie a současně o zřeknutí se papežské autority nad Anglií. To-
máš More se svým pevně nesouhlasným postojem se dostal do 
londýnského vězení Toweru. Nejvyšší královský soud, ve kterém 
dříve zasedal, nyní rozhodl o jeho osudu odsouzením za vele-
zradu trestem smrti. A protože Tomáš More svůj názor i přes vel-
ké tlaky nezměnil, zemřel. Od roku 1534 se anglická církev od 
římskokatolické oddělila a v jejím čele stojí panovník Anglie.

Více než na dopisy Tomáše Mora z vězení uveřejněné v té-
to knize (také podrobnější životopis), které jsou velmi zajíma-
vé, jsem chtěla upozornit na výjimečnou osobnost tohoto světce 
(svatořečen roku 1935), jehož Jan Pavel II. v roce 2000 jmeno-
val patronem vládců a politiků. Kéž by jim byl velkým vzorem! 
Dne 22. června si připomínáme jeho památku.

Studenty by mohl zajímat rovněž velký přítel Tomáše Mora, 
holandský kněz a jeden z nevzdělanějších mužů té doby, 
Erasmus Desiderius Rotterdamský, který dal název programu 
Erasmus umožňující studentům studijní pobyty v zahraničí.

ÚRYVEK Z KNIHY:

Nebylo žádného důvodu, má nejmilejší dcero, odsunout psa-
ní o celý den z bázně, že bych nemohl Tvůj dopis číst, aniž bych 
onemocněl z rozčilení. I kdyby nebýval byl zcela bez vady, na-
lezl by z úcty náležející Tvému pohlaví u každého odpuštění, 
vždyť otec dokonce i mateřské znaménko ve tváři svých dětí 
pěstuje jako krásné. Tvůj dopis však byl, má milá Markéto, do-
konalý stylisticky i morfologicky, neobsahoval nic, proč by ses 
měla obávat shovívavého posudku svého otce, ba mohla bys 
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INFORMACE

Aktuální informace naleznete také na farních webových 
stránkách www.farnost-olomouc-hejcin.cz.

HEJČÍN:

ZMĚNY BOHOSLUŽEB:
Pravidelná mše svatá nebude v pondělí 2. června. V sobotu 

7. června nebude mše svatá ráno, ale až večer v 19 hodin jako 
vigilie slavnosti Seslání Ducha Svatého. Ve čtvrtek 19. června 
je slavnost Těla a Krve Páně. Mše svatá v Hejčíně nebude, pro-
tože bude v centru města společná – u sv. Mořice v 17 hodin 
(po mši svaté následuje eucharistický průvod městem). V úterý 
24. června je slavnost Narození Jana Křtitele, proto bude mi-
mořádně mše svatá v Hejčíně v 17.30 hodin.

Každý pátek po skončení večerní mše svaté do 21 hodin je 
příležitost k tiché adoraci v kostele.

Úmysly mší svatých v Hejčíně na druhé pololetí roku 2025 
je možné zapisovat v sakristii kostela, nejlépe po mši svaté.

Setkání maminek s malými dětmi se konají ve čtvrtek od 
9 hodin dopoledne v místnosti nad sakristií. Náplní je spo-

klidně přijmout i slídění mrzutého Moma (ztělesnění malicher-
ného kritika).

Žijte blaze! 
(běžně používaný pozdrav T. M.)

knihovnice Marie
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lečná modlitba, sdílení, hraní. Kontakt pro ověření si, zda 
setkání bude, a pro případné dotazy: Zuzka Filipová, e-mail: 
filipova.zuzka@seznam.cz.

Modlitby matek bývají ve čtvrtek v 19.30 hodin v kapli Pan-
ny Marie. Další informace vám může podat Věra Coufalová, 
e-mail: coufalova.vera@seznam.cz.

Od pátku 30. května probíhá devítidenní příprava na 
slavnost Seslání Ducha Svatého (svatodušní novéna). 
Každý večer od 20 do 21 hodin je v kostele společná ado-
race.

Mše svatá za všechny dárce na opravu hejčínských var-
han bude sloužena v neděli 1. června v 7 hodin. Další pak ve 
čtvrtek 10. července v 17.30 hodin.

Setkání ekonomické rady farnosti Hejčín se uskuteční 
v úterý 3. června. 

Návštěva nemocných proběhne ve čtvrtek 5. června. Další 
pak ve čtvrtek 3. července.

V pátek 6. června je památka sv. Pavlíny, spolupatronky 
arcidiecéze. V 18 hodin bude historický průvod městem. Více 
informací by mělo být na stránkách farnosti sv. Mořice.

V neděli 8. června bude sbírka při všech bohoslužbách věno-
vána na církevní školy. 

Farní spoření proběhne v neděli 15. června.

Mše svatá více zaměřená na rodiny s dětmi bude v nedě-
li 15. června v 10 hodin. Při této mši svaté bude slavnost první-
ho svatého přijímání.
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Úklid hejčínského kostela proběhne v úterý 17. června od 
16.30 hodin. Děkujeme předem za vaši pomoc.

Od neděle 22. června do neděle 29. června proběhne sbírka 
Krajíc chleba pro chudé. Více informací v samostatném člán-
ku uvnitř zpravodaje.

Takzvaný farní guláš (setkání farnosti) se koná v nedě-
li 22. června po mši svaté v 10 hodin. Prosíme: zapojte se 
každý svým obvyklým způsobem do organizace. A také pro-
síme: přineste předem na faru nebo do sakristie dárky do 
tomboly (mohou být i vlastní kulinářské výrobky) a v den D 
pak buchtu do soutěže. Kdo můžete, vezměte si své jí-
delní nádobí. U buchet bývá kasička, kam případně může-
te přispět na jídlo a materiální zabezpečení akce. V koste-
le vzadu na stolku si vezměte objednávkový lístek na jídlo 
a vyplněný jej včas před akcí odevzdejte v sakristii nebo na 
faře.

V pátek 27. června je slavnost Nejsvětějšího Srdce Ježí-
šova. Po mši svaté bude krátká smírná pobožnost před vysta-
venou Nejsvětější svátostí a po ní bude pokračovat obvyklá pá-
teční adorace.

V pondělí 30. června je svátek Výročí posvěcení katedrá-
ly. Slavnostní mše svatá bude v 18 hodin a budou při ní uvede-
ni do funkce noví kanovníci. Při návštěvě olomoucké katedrály 
v ten den lze získat za obvyklých podmínek plnomocné od-
pustky.

Mši svatou při poutní slavnosti sv. Cyrila a Metoděje v so-
botu 5. července v 17 hodin bude sloužit jezuita P. Václav No-
votný. Po mši svaté bude v 18.30 hodin v kostele přednáška 
„Podíl svatého Metoděje na staroslověnském písemnictví“, 
kterou přednes doc. Mgr. Miroslav Vepřek, Ph.D.
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Farní příměstský tábor pro děti od 7 do 13 let se bude ko-
nat od pondělí 28. července do pátku 1. srpna. Přihlášky jsou 
vytištěné k vyzvednutí vzadu v kostele, nebo se přihlašujte na 
e-mail: farni.tabor.hejcin@seznam.cz. Tam můžete psát i své 
případné dotazy.

Pojeďte s námi na cyklopouť do západních Čech od pon-
dělí 18. srpna do neděle 24. srpna! Čeká vás: duchovno, spo-
lečenství, dobrodružství. Zveme i řidiče doprovodného vozidla. 
Kontakt: xcesta@centrum.cz.

TERMÍNY DO BUDOUCNA: jednodenní duchovní obnova 
s P. Vojtěchem Kodetem (přímo ve farnosti) – sobota 18. října 
• setkání pastorační rady farnosti Hejčín – středa 17. září.

* * *

HORKA NAD MORAVOU:

V neděli 8. června bude slavnost prvního svatého přijímání 
dětí (Agáta Andrlová, Stela Galásková, Vojtěch Svozil). V tuto 
neděli bude sbírka při mši svaté věnována na církevní školy. 

Setkání pastorační rady farnosti Horka nad Moravou se 
uskuteční v úterý 10. června.

Sbírka v neděli 15. června bude věnována na pořízení brá-
ny do farního dvora. Pán Bůh vám odplať vaše dary!

Ve čtvrtek 19. června je slavnost Těla a Krve Páně. Mše 
svatá v Horce nad Moravou bude v 17.30 hodin.

Mše svatá více zaměřená na rodiny s dětmi bude v neděli 
22. června. Při této mši svaté oslavíme výročí posvěcení kos-
tela.
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Pobožnost u kapličky Navštívení Panny Marie v Chomou-
tově se bude konat v neděli 29. června v 15 hodin. Srdečně vás 
zveme!

* * *

KŘELOV:

V neděli 15. června je slavnost Nejsvětější Trojice. Mše 
svatá bude v 9 hodin v kapli v Břuchotíně. Poutní průvod vy-
chází v 8 hodin od kostela v Křelově.

Ve čtvrtek 19. června je slavnost Těla a Krve Páně, boho-
služba v Křelově bude v 18.30 hodin. 

Pastorační rada farnosti Křelov se sejde v pondělí 23. červ-
na.

* * *

OSTATNÍ INFORMACE:

Upozorňujeme na existenci fondu DONÁTOR, který je určen 
k přispívání nejen na platy kněží, ale i jiné potřeby diecézí. Více 
informací a návod, jak se stát donátorem, najdete na webových 
stránkách https://olomouc.donator.cz.

Pro zájemce nabízíme možnost zdarma zasílání Hejčínské-
ho oka e-mailem – jako soubor ve formátu PDF. Objednávku 
zasílejte na e-mail 87cink@gmail.com.


